主要统计指标解释

等级运动员人数 指经考核正式批准授予等级运动员称号的人数。运动员等级分为国际级运动健将、运动健将、一级运动员、二级运动员、三级运动员、少年级运动员。

等级裁判员人数 指经考核正式批准授予等级裁判员称号的人数。裁判员等级分为国际裁判、国家级裁判、一级裁判、二级裁判、三级裁判。

卫生机构 是指从卫生行政部门取得《医疗机构执业 许可证》,或从民政、工商行政、机构编制管理部门取得 法人单位登记证书,为社会提供医疗保健、疾病控制、卫 生监督服务或从事医学科研和教育等工作的单位。

卫生技术人员包括执业助理医师、注册护士、药剂 人员、检验和影像人员等卫生专业人员。不包括从事管理 工作的卫生技术人员。

执业医师 指具有《医师执业证》及其"级别"为 "执业医师"且实际从事医疗、预防保健工作的人员,不 包括实际从事管理工作的执业医师。执业医师类别分为临 床、中医、口腔和公共卫生。

执业助理医师 指具有《医师执业证》及其"级别" 为"执业助理医师"且实际从事医疗、预防保健工作的人员,不包括实际从事管理工作的执业助理医师。执业助理 医师类别分为临床、中医、口腔和公共卫生。

注册护士 指具有注册护士证书且实际从事护理工作的人员,不包括从事管理工作的护士。

农村定期定量救济 指由民政部门发给农村收入水平 很低、生活确有困难的五保户、贫困户的生活救济。

Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

Number of Athletes with Grades refers to the number of athletes who have been given titles after assessment. The titles of athletes include international masters of sports, masters of sports, first grade, second grade and third grade sportsmen and young athletes.

Number of Referees with Grades refers to the number of referees who have been given titles after assessment. They are classified as international referees, national referees and referees of first, second and third grades.

Health Care Institutions refer to the units which have been qualified with the Certification of Health Care Institution, or qualified with the Certification of Corporate Unit by the civil affairs, administration for industry and commerce, and engaging in medical care services, disease control services, health supervision services, or medicine research and on-job training, etc.

Medical Technical Personnel refers to the professional staff engaged in health care, including licensed physician assistants, registered nurses, pharmacists, laboratory and imaging technicians, etc., excluding the health technical personnel engaged in management.

Licensed Physicians refer to the medical workers with licenses of qualified doctors and are employed in medical treatment, disease prevention or healthcare institutions, excluding the licensed doctors engaged in management. The physicians are divided into 4 categories: clinician, Chinese medicine, stomatology and public health.

Assistant Licensed Physicians refer to the medical workers with licenses of qualified assistant doctors and are employed in medical treatment, disease prevention or healthcare institutions, excluding the licensed assistant doctors engaged in management. Physician assistants are divided into 4 categories: clinician, Chinese medicine, stomatology and public health.

Registered Nurses refer to personnel with qualified registered nurse certification and are employed in nursing work, excluding nurses engaged in management.

Regular Fixed Relief in Rural Areas refers to livelihood relief by Civil Administration Department to rural households with extremely low income and significant difficulties in their livelihood, including the "Five Guarantees" households and impoverished households.

471